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    JIHOČESKÝ KRAJ 

                                                   ZÁPIS 

z 12. zasedání Zastupitelstva Jihočeského kraje 
konaného dne 25. 11. 2021 

  

Místo konání: Kruhový sál Krajského úřadu Jihočeského kraje, U Zimního stadionu 2,  

2. n.p. č. 2008, České Budějovice 

Přítomni: dle prezenční listiny 

Omluveni: 

 
Distančně připojeni:        

J. Váňa, J. Hořánek, M. Přibáň, D. Leština, M. Ryba, B. Šiftová, J. Smitka,  
L. Moravec, J. Švec, J. Fencl 
L. Kozlová, J. Hošek, J. Krob, V. Kovářová 
dle prezenční listiny 

M. Kuba 

V. Vostradovský, P. Eliáš 

 Hosté: 

Předsedající: 

Ověřovatelé zápisu: 

 

 
V úvodu zasedání bylo hejtmanem kraje Martinem Kubou a primátorem města České Budějovice Jiřím 
Svobodou podepsáno Memorandum o spolupráci města a kraje na kandidatuře Českých Budějovic na 
Evropské hlavní město kultury 2028. 

 
 

1. bod programu 
Zahájení 
 

12. zasedání zastupitelstva zahájil hejtman Jihočeského kraje Martin Kuba, přivítal přítomné zastupitele 
a konstatoval, že je přítomna nadpoloviční většina zastupitelů (41), zastupitelstvo je schopno platně 
jednat a usnášet se.  
Zasedání bylo svoláno mimo plánované termíny na 2. pololetí 2021 z toho důvodu projednání návrhů 
podaných pro 2. kolo dotačního řízení MPSV na dofinancování poskytovatelů sociálních služeb v roce 
2021 vzhledem k termínům, které byly nastaveny MPSV.  
 

Dále M. Kuba požádal o dodržování epidemiologických opatření a uvedl, že do zahájení zasedání se 
omluvili zastupitelé J. Váňa, J. Hořánek, M. Přibáň, D. Leština, M. Ryba, B. Šiftová, J. Smitka, J. Švec, 
J. Fencl. 
 

O distanční připojení v souvislostí s karanténou požádali zastupitelé L. Kozlová (ODS), J. Krob (ODS), 
V. Kovářová (Piráti), J. Hošek (Piráti. (Pozn. všichni distančně připojení byli do zasedání přihlášení a byli 
viditelní na plátně). 
 
Současně předsedající sdělil přítomným, že v zájmu zlepšení informování veřejnosti o činnosti orgánu 
kraje probíhá na webových stránkách kraje audiovizuální přenos z jednání zastupitelstva. Záznam ze 
zasedání bude následně zveřejněn po případné anonymizaci osobních údajů na internetových 
stránkách kraje.  Pro případné vystupující z řad veřejnosti uvedl, že vystupující má právo podat námitku 
proti zveřejnění záznamu ve smyslu zákona o zpracování osobních údajů. Námitka bude zaznamenána 
do zápisu a v případě uznání námitky bude před zveřejněním záznamu daná část záznamu upravena. 
 
Předsedající uvedl, že podle zákona o krajích je nutno pořídit zápis vč. všech podpisů nejpozději do 10 
kalendářních dnů po skončení jednání a za že ověřovatele zápisu 12. zasedání zastupitelstva kraje byli 
navrženi: V. Vostradovský, P. Eliáš 
 



2/6 
Zápis ze zasedání Zastupitelstva Jihočeského kraje                                                              KHEJ, org. oddělení 

 

Hlasování č. 1 o návrhu na ověřovatele zápisu:  
45/0/0    (pro/proti/zdržel se) 
Návrh byl přijat. 
 
 
Hejtman podal návrh na členy návrhové a volební komise: 
P. Eliáš, J. Svoboda, J. Novák 
 

Hlasování č. 2 o návrhu na členy návrhové a volební komise: 
45/0/0 
Návrh byl přijat. 
 
Hejtman konstatoval, že zápis z jednání zastupitelstva kraje 20. 10. 2021 byl ověřovateli (P. Holický, L. 
Mareš) ověřen, podepsán a nebyly k němu vzneseny žádné námitky.  
Zapisovatelkou byla určena R. Mrázková.  
 
Předsedou návrhové a volební komise byl zvolen J. Novák. 
 
M. Kuba podal informaci k programu zasedání, jehož návrh schválila rada kraje 11. 11. 2021, a 
konstatoval, že nejsou předloženy k zařazení žádné nové body. 
 

➢ Bez diskuze 

Hlasování č. 3 o předloženém programu:  
43/0/0 
Návrh byl přijat. 
 
Program zasedání zastupitelstva 25. 11. 2021: 
1. Zahájení 
2. Návrhy na rozdělení finančních prostředků pro 2. kolo dotačního řízení pro poskytovatele sociálních 

služeb v roce 2021 (doc. Ing. Lucie Kozlová, Ph.D., návrh č. 416/ZK/21)  
3. Krajský investiční fond, 3. kolo v roce 2021 - výběr projektů (Ing. Tomáš Hajdušek, návrh 

č. 417/ZK/21)  
4. Rozpočtové změny 28/21 (Ing. Tomáš Hajdušek, návrh č. 418/ZK/21)  
5. Různé, diskuze 
6. Závěr 
 
 

 
2. bod programu 
Návrhy na rozdělení finančních prostředků pro 2. kolo dotačního řízení pro poskytovatele 
sociálních služeb v roce 2021 
Předkladatel: doc. Ing. Lucie Kozlová, Ph.D., okomentovala předložený materiál 
 

Diskuze: 
J. Novák – poděkoval za předložený materiál a zmínil, že v této době jsou sociální služby potřeba více 
než kdy jindy; 
 

R. Huneš – oznámil možný střed zájmů; okomentoval situaci v sociálních službách, která je pro personál 
velmi náročná; 
 

M. Kuba – avizoval, že dojde po dohodě Asociace krajů a VZP k navýšení úhrad pro terénní hospicovou 
péči; 
 

Hlasování č. 4 o přijetí usnesení: 44/0/0 
 

Číslo usnesení: 386/2021/ZK-12 
 

Zastupitelstvo Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
žádosti o poskytnutí dotace podané v rámci 2. kola dotačního řízení pro poskytovatele sociálních služeb 
pro rok 2021 a návrhy Dotační komise Jihočeského kraje pro podporu poskytování sociálních služeb na 
rok 2021 dle přílohy 2 návrhu č. 416/ZK/21; 
II. schvaluje 
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1. poskytnutí dotací v rámci 2. kola dotačního řízení pro poskytovatele sociálních služeb pro rok 2021 
dle návrhů Dotační komise Jihočeského kraje pro podporu poskytování sociálních služeb na rok 2021 
v celkové výši 49 798 876 Kč dle přílohy 2 návrhu č. 416/ZK/21, 
2. uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí dotace; 
III. ukládá 
JUDr. Lukáši Glaserovi, řediteli krajského úřadu, zabezpečit veškeré úkony potřebné k realizaci části 
II. usnesení. 
T: 31. 12. 2021 
 
 
 
3. bod programu 
Krajský investiční fond, 3. kolo v roce 2021 - výběr projektů 
Předkladatel: Ing. Tomáš Hajdušek okomentoval prostřednictvím prezentace předložený materiál; 

➢ Bez diskuze 
 

Hlasování č. 5 o přijetí usnesení: 45/0/0 
 
Číslo usnesení: 387/2021/ZK-12 
 

Zastupitelstvo Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
protokol z jednání hodnotící komise při výběru individuálních dotací z Krajského investičního fondu, 
3. kolo v roce 2021, dle přílohy č. 1 návrhu č. 417/ZK/21; 
II. schvaluje 
poskytnutí individuální dotace z Krajského investičního fondu, 3. kolo v roce 2021, v celkové výši 
1 500 000,00 Kč na projekt č. 82 - „Rekonstrukce požárem zničeného kulturního objektu 
v Budči“ realizovaný obcí Budeč a uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace; 
III. ukládá 
JUDr. Lukáši Glaserovi, řediteli krajského úřadu, zabezpečit veškeré úkony potřebné k realizaci části 
II. usnesení. 
T: 31. 12. 2021 
 
 
 
4. bod programu 
Rozpočtové změny 28/21 
Předkladatel: Ing. Tomáš Hajdušek – se v úvodním slově vrátil k bodu Krajský investiční fond a doplnil, 
že je rozděleno 200 mil. Kč (je předpoklad, že všechny prostředky budou užity v souladu se žádostmi), 
zmínil problém u města Písek a obce Křemže; Město Písek obdrželo dotaci 20 mil. Kč na výstavbu 
Plaveckého stadionu, bude jednáno se starostkou Města Písek; u obce Křemže jde o dotaci 12 mil. Kč, 
obci se nepovedlo výběrové řízení (došlo k dohodě, že 12 mil. Kč bude vráceno); dojde k navýšení 
alokace pro r. 2022 buď o 12 mil. Kč (Křemže) nebo o 12 mil. Kč + 20 mil. Kč (Písek);  
 

Dále předkladatel detailně okomentoval předložený materiál Rozpočtové změny 28/21; konečná částka 
provozního příspěvku Jihočeského kraje na provoz příspěvkových organizací v sociální oblasti je 244 
mil. Kč a bude navrhován provozní příspěvek ve výši 235 mil. Kč; pozastavil se u rozpočtového opatření 
týkajícího se odvodů z důvodu porušení rozpočtové kázně ve výši 6 923 tis. Kč a k tomuto sdělil základní 
fakta: jedná se o dotaci na výstavbu zanádražní komunikace, dotační smlouva byla z r. 2010, samotná 
akce byla realizována v letech 2011 a 2012, kontrola čerpání dotace probíhala v letech 2014 až 2020, 
celková vyplacená dotace činila 182 mil. Kč; a dále sdělil důvody vyměření odvodu (kraj je z této dotace 
povinen vrátit cca 7 mil. Kč); 
 

Diskuze: 
R. Huneš – v souvislosti s dofinancováním z rezerv domovů seniorů zřizovaných Jihočeským krajem 
vznesl dotaz, dle jakého klíče se prostředky určovaly (poukázal na disproporce mezi jednotlivými 
domovy); 
 

T. Hajdušek – v reakci na R. Huneše uvedl, že se všemi řediteli příspěvkových organizací (dále jen p.o.) 
byl projednán plán hospodaření pro r. 2021, očekávaná skutečnost r. 2021 a důvod dofinancování 
provozního příspěvku; na základě těchto jednání byla původní požadovaná částka 83 mil. Kč snížena 
na 44 mil. Kč; z cca 15 p.o. ředitelé cca 4-5 p.o. žádné dofinancování nepožadují z důvodu přesného 
sestavení finančního plánu pro r. 2021 (odhadli výši příspěvku ze strany státu a výši osobních nákladů); 
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rozdělení mezi jednotlivé p.o. uvedené v materiálu vyplynulo z toho, že ředitelé p.o. museli přesvědčit 
zástupce kraje, v jaké výši jim finance budou chybět; ředitelům p.o. bylo sděleno, že sestaví rozpočet 
na r. 2022 v reálné výši bez ohledu na to, o jakou částku MPSV požádají; v této souvislosti odkázal na 
rozpočtové opatření č. 368; případné mimořádné vlivy je kraj připraven p.o. v průběhu r. 2022 hradit, 
ale je požadováno, aby přesnost, schopnost odhadu finančního plánu na následující rok byla součástí 
hodnotících kritérií daného ředitele p.o.; 
 
M. Kuba – budoucí rozpočty by měly být maximálně reálné, záležitost byla řešena se všemi řediteli 
domovů pro seniory a do budoucna je tomuto nutné předejít; jde o systémovou věc;  
 

L. Kozlová – vysvětlila, že p.o. kraje nejsou zvýhodňovány oproti městským či obecním, naopak cca 16 
p.o. kraje nemá možnost žádat o dofinancování do krajského dotačního programu, zatímco ostatní 
poskytovatelé sociálních služeb tuto možnost mají; v minulosti to probíhalo tak, že se jim umožnilo 
nastavení rozpočtu bez reálné odezvy s tím, že si v září (nebo koncem srpna) požádají o toto 
dofinancování; nyní jsou vedeni tak, že se na r. 2022 podařilo reálné sestavení rozpočtu;  
 
I. Stráská – k této situaci dochází každoročně, je tam pravidelná konstantní částka, o kterou organizace 
žádají; kritérium vázání na odměny považuje za správné; 
 
M. Kuba – chceme se dostat do stavu předkládání reálného rozpočtu a ředitelé p.o. byli na tuto 
skutečnost upozorněni; 
 
T.  Hajdušek – kraj jako zřizovatel p.o. zodpovídá za hospodaření těchto organizací; zmínil částky na 
dofinancování z minulých let: v r. 2017 se dofinancovávalo 10 mil. Kč, v r. 2018 bez dofinancování, 
v r. 2019 dofinancování ve výši 50 mil. Kč, v r. 2020 68 mil. Kč a pro r. 2021 83 mil. Kč; tento systém 
nebyl dále udržitelný; 
 
R. Huneš – připomenul, že kraj hospodaří s prostředky z daňových výnosů a v této souvislosti poukázal 
na znevýhodnění organizací, které nejsou zřizované krajem; byl by rád, aby tato situace v r. 2022 
nenastala, záležitost by měla být projednána v sociální komisi; 
 
L. Kozlová – ohradila se proti diskusnímu příspěvku R.  Huneše ve smyslu znevýhodnění poskytovatelů 
sociálních služeb, kteří nejsou p.o. kraje, a zopakovala, že tyto organizace mají možnost zažádat si 
v březnu do krajského dotačního programu, na rozdíl od p.o. zřizovaných krajem, které tuto možnost 
nemají; rozdělení mezi poskytovatele organizací zřizovaných krajem a mezi ostatní poskytovatele je 
v tomto ohledu spravedlivé. Problém nastal v tom, že si ředitelé v rámci krajského rozpočtu uváděli 
celou částku, o kterou žádají na MPSV; kraj má snahu situaci nastavit tak, aby byl rozpočet reálný; dále 
poukázala na to, že průměrné mzdy jsou u p.o. JK a u ostatních poskytovatelů sociálních služeb téměř 
identické;   
 
Hlasování č. 6 o přijetí usnesení: 45/0/0 
 
Číslo usnesení: 388/2021/ZK-12 
 

Zastupitelstvo Jihočeského kraje 
I. bere na vědomí 
a) schválení rozpočtových opatření č. 333/R – 351/R na jednání rady kraje dne 27. 10. 2021, 
b) schválení rozpočtových opatření č. 358/R – 368/R na jednání rady kraje dne 11. 11. 2021, 
c) předložení rozpočtových opatření č. 370/R – 384/R na jednání rady kraje dne 25. 11. 2021; 
II. schvaluje 
rozpočtová opatření č. 332/Z a 352/Z – 357/Z a 369/Z; 
III. ukládá 
JUDr. Lukáši Glaserovi, řediteli krajského úřadu, zajistit provedení rozpočtových opatření č. 332/Z 
a 352/Z – 357/Z a 369/Z. 
 
 
 
5. bod programu 
Diskuze, různé 
 
M. Kuba – okomentoval aktuální epidemiologickou situaci na území Jihočeského kraje:  kraj má podle 
epidemiologického vývoje snahu řídit epidemii podle definovaných cílů, tzn. minimum zemřelých, 
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nepřetížení zdravotnického systému, neomezení výuky a minimalizování dopadů do ekonomiky státu; 
na základě zhoršujícího se vývoje epidemiologické situace byl dne 24.11.2021 svolán krizový štáb, který 
vyhodnocoval vývoj za posledních 5 dní. Síla epidemie ve společnosti je velká, tuto epidemii nelze 
zastavit a musí být hledána opatření, která ji zbrzdí; jsou sledovány jak počty pozitivních osob, tak i 
jejich skladba, musí to být sledováno i z pohledu rozložení mezi věkovými skupinami, kdy 50-55% 
pozitivních osob bylo tvořeno ve věkové kategorii 0-25 let;  

- Asociace krajů upozorňovala na to, že plošné antigenní testování ve školách má schopnost epidemii 
zabrzdit, z pohledu čísel za Jihočeský kraj je pozitivních osob v kategorii 65+ cca 8-10% z celého 
denního přírůstku; za poslední 4 dny narostly počty pozitivních případů celkově a promítlo se to již do 
nemocnic, k datu 24.11. bylo 400 hospitalizovaných osob (největší zátěž je v českobudějovické 
nemocnici); skladba pacientů (k datu 24.11.) – do věku 45 let je minimum hospitalizovaných osob; ve 
věku 45 -55 let 31 osob (z toho 24 neočkovaných); ve věku 55-65 let 61 pacientů (z toho 50 
neočkovaných) ve věku 65-75 let 100 pacientů a nad 75 let cca 170; zásadní zátěž nemocnic je ve 
věkové kategorii 65+. Sdělil poměr mezi očkovanými a neočkovanými seniory (40% očkovaných : 60% 
neočkovaných); očkovaní hospitalizovaní pacienti se uzdravují velmi rychle a na JIP a ARU končí 
neočkované osoby. Byl by problém, pokud by tento trend pokračoval; k datu 25.11. došlo k poklesu 
pacientů ze 402 na 372 pacientů (10% úbytku). Současné velmi poděkoval všem zdravotníkům; 

- dále poukázal na to, že zapojení praktických lékařů kraje do očkování je malé  a současně poděkoval 
praktickým lékařům, kteří se na očkování podíl. Je přesvědčen, že se v této složité době musí zapojit 
všechny složky zdravotního systému, a apeluje i k pomoci při naočkování 3. vakcinační dávkou. 
Očkování probíhá ve všech okresech v nemocnicích; v Č. Budějovicích došlo k otevření Očkovacího 
centra na Výstavišti, kde již očkování probíhá; je potřeba naočkovat 3. dávkou vakcíny; ministerstvo 
zdravotnictví by mělo umožnit zkrácení doby mezi očkováními na 5 měsíců;  

- dále podal informace k PCR testování - došlo k navýšení kapacit odběrových míst o 20% (problém je 
v lidských kapacitách pro tato odběrová místa); čekací lhůty na PCR byly kolem cca 3 dnů, mělo by dojít 
ke zkrácení na 2 dny; k navýšení kapacit odběrových míst by mohl pomoci nový systém PCR testování 
(ze slin a kloktací), který bude snaha prosadit, současně musí dojít i k dohodě se zdravotní pojišťovnou; 

- dne 25.11. proběhne jednání Rady vlády pro zdravotní rizika; Jihočeský kraj vyzval Ministerstvo 
zdravotnictví ČR, aby ve spolupráci s KHS přijalo opatření na území krajů k rušení velkých veřejných 
akcí; dále vyzval starosty jihočeských měst a obcí k omezení příp. zastavení přípravy veřejných akcí na 
území města či obce; ministerstvo zdravotnictví by mělo přijmout opatření, která zpomalí průběh 
epidemie; 

 
T. Hajdušek – vyjádřil se k nutnosti zapojení všech praktických lékařů k očkování na Covid-19; přimět 
praktiky k očkování by mohlo proběhnout formou příp. nařízení či ekonomické motivace; 
 
J. Zahradník – informoval o tom, že vítězem projektu Nejlepší nemocnice ČR v 2021 se stala 
českobudějovická nemocnice; další ocenění získaly i Nemocnice Strakonice, Písek a Č. Krumlov; 
- připomněl 18leté výročí zápisu Nemocnice Č. Budějovice, a.s. do obchodního rejstříku, zapsání dalších 
nemocnic následovala v dalších letech (zvolená cesta akciových společností byla správným krokem); 
- současně poděkoval vedení nemocnic i všem zdravotníkům za jejich práci; 
 
F. Konečný – poděkoval hejtmanovi kraje za propagaci a vysvětlování nutnosti očkování; 
- v dalším vystoupením vznesl dotaz související s vyhlášením  dvoufázové architektonicko-urbanistické 
soutěže na návrh Senovážného náměstí v Č. Budějovicích městem Č. Budějovice, kde součástí je návrh 
budovy AJG; problém vidí v tom, že v další fázi této studie je zpracování dalších dokumentací a domnívá 
se, že soutěž byla v této části vyhlášena neprofesionálně (část by se neměla týkat AJG); ptá se, zda 
rada kraje záležitost týkající se soutěže projednala (obdržel od náměstka města informaci, že to je 
projednáno P. Hrochem);  
 
M. Kuba – F. Konečnému odpověděl, že rada kraje tuto záležitost neprojednala; s primátorem a 
náměstkem města došlo k dohodě, že architektonická soutěž se týká uspořádání celého prostoru a 
součástí toho bude vymezení místa výstavby AJG - kraj obdrží od města závěr urbanistické studie 
s vymezením místa galerie (+ hmotové umístění); 
 
V. Kovářová – vyzvala zastupitele k zamyšlení se nad podporou boje proti dezinformacím týkajících se 
očkování; domnívá se, že je třeba v této záležitosti praktickým lékařům pomoci; 
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M. Kuba – v souvislosti s představením rozpočtu, který bude projednán na prosincovém zasedání 
zastupitelstva se spojí se zástupci jednotlivých klubů; v případě zásadních změn ve vývoji pandemie 
bude kontaktovat opozici. 
 
 
 
6. bod programu 
Závěr 
 
 
Zasedání zastupitelstva Jihočeského kraje bylo ukončeno v 11,25 hod. 
 
 
 
Ověřovatelé: 
 
Václav Vostradovský      …………………………………….. 
 
 
 
Petr Eliáš       …………………………………….. 
 
 
 
 
 
 
MUDr. Martin Kuba 
Hejtman Jihočeského kraje     …………………………………….. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  


